
1 
 

P R O T O K Ó Ł Nr XXIV/17 

z obrad XXIV Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się w dniu 21 września 2017 r. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIII Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 

6. Pytania do zaproszonych gości. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2017 – 2025. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2017 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na terenie gminy Stara Biała w roku 2018. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Stara Biała do 

realizacji projektu pn. „Radosne przedszkolaki w Gminie Stara Biała” realizowanego           

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na 

lata 2014-2020 – Oś priorytetowa X Edukacja dla rozwoju regionu działanie 10.1.4 

Edukacja przedszkolna. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru wsi Maszewo. 

13. Rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag złożonych do wyłożonego do 

publicznego wglądu projektu zmiany miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru wsi Nowa Biała nieuwzględnionych przez Wójta 

Gminy Stara Biała. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru wsi Nowa Biała. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą 

Stara Biała a Gminą Czarna. 

16. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 

17. Zapytania i wolne wnioski. 

18. Zakończenie obrad.     
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XXIV Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 

Rozpoczęła się o godz. 9.50 i zakończyła o godz. 13.30. 

Listy obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 1.  

Sesję otworzył i przewodniczył jej Wojciech Żółtowski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 14 radnych co stanowi quorum, 

wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecny był radny Sławomir Dąbrowski, z powodu wyjazdu służbowego z pracy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że radna Marianna Stawicka zwolniła się przed 

rozpoczęciem sesji na czas 1 godz. z powodu wizyty w Urzędzie Pracy. 

 

Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 

sołtysów, Wójta, pracowników Urzędu Gminy oraz Pana Gabriela Ferlińskiego – autora planów 

miejscowych. 

Ad. 2.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt porządku 

obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.  

Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zaproponowany 

porządek obrad. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) przyjęła 

zaproponowany porządek obrad,  który przedstawia się następująco: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIII Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 

6. Pytania do zaproszonych gości. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2017 – 2025. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2017 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na terenie gminy Stara Biała w roku 2018. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Stara Biała do 

realizacji projektu pn. „Radosne przedszkolaki w Gminie Stara Biała” realizowanego           

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na 
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lata 2014-2020 – Oś priorytetowa X Edukacja dla rozwoju regionu działanie 10.1.4 

Edukacja przedszkolna. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru wsi Maszewo. 

13. Rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag złożonych do wyłożonego do 

publicznego wglądu projektu zmiany miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru wsi Nowa Biała nieuwzględnionych przez Wójta 

Gminy Stara Biała. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru wsi Nowa Biała. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą 

Stara Biała a Gminą Czarna. 

16. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 

17. Zapytania i wolne wnioski. 

18. Zakończenie obrad.     

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 

protokołu z posiedzenia XXIII Sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia sesji 

radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokołu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 

protokołu z sesji. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XXIII Sesji Rady Gminy przyjęto 

jednogłośnie (13 głosami „za”). 

 

Ad. 4. 

Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 

- Na etapie odbioru są: droga gminna Nr 291301W Trzebuń-Dzięgielewo oraz ul. Jodłowa                   

w Nowych Proboszczewicach. 

- Została podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie budowy drogi 

gminnej w Trzebuniu w wysokości 150 000 zł z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 

- Budowa drogi gminnej 291329W w Nowym Trzepowie jest w trakcie realizacji, wykonawcy 

mają lekkie opóźnienie - inwestycja powinna być zakończona w październiku, 

- Trwają prace przy budowie części ul. Weneckiej i Różanej w Brwilnie – została wykonana 

kanalizacja deszczowa. 

- Odnośnie budowy hali sportowej  w Maszewie Dużym – wykonawcy mają opóźnienie (ok. 1 

miesiąca). 

- W trakcie budowy są: ul. Słowackiego i droga przy hurtowni płytek w Mańkowie. 

- Został ogłoszony przetarg oraz zostały otwarte oferty na budowę oświetlenia ulicznego na 

terenie gminy, realizowaną ze środków własnych Gminy, a także został uzgodniony ze Spółką 

Energa Oświetlenie zakres montażu dodatkowych punktów oświetlenia ulicznego przy 

istniejącym już oświetleniu - zakończenie zadania planowane jest do końca listopada br. 
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- Postęp robót przy budowie ronda w Starym Draganiu na skrzyżowaniu drogi powiatowej                     

i gminnej jest zgodny z harmonogramem. 

- Został otwarty przetarg na budowę drogi gminnej Nr 291305W Kowalewko - Kamionki –                 

w zakresie budowy rowów przydrożnych oraz poprawy nawierzchni drogi – realizacja do końca 

bieżącego roku. 

- Ponownie został złożony wniosek do Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego o przyznanie 

dotacji na budowę drogi Nowa Biała – Maszewo Duże. Kosztorys inwestorski tego zadania to 

kwota 2 021 559,19 zł jednak  szanse na otrzymanie dotacji są niewielkie.  

- Gmina otrzymała dofinansowanie na realizację programu „Radosne Przedszkolaki w Gminie 

Stara Biała” w ramach RPO WM  w kwocie 272 280 zł. Projekt realizowany jest w Zespole 

Szkolno-Przedszkolnym w Wyszynie. Projekt zakłada utworzenie dodatkowych miejsc 

wychowania przedszkolnego, czyli zwiększenie ilości dzieci oraz sfinansowanie wydatków 

związanych z  wynagrodzeniami nauczycieli i wyposażeniem przedszkola. 

- Projekt rewitalizacji Ogorzelic został zakwalifikowany do oceny formalnej. Jeżeli otrzymamy  

dofinansowanie do tego projektu, jego realizacja nastąpi w 2018 roku. 

- Komendant Miejski Policji wystąpił z wnioskiem o wydanie opinii w sprawie mianowania 

aspirant Magdaleny Tomasińskiej na Kierownika Posterunku Policji w Starej Białej- została 

wydana pozytywna opinia. 

- Spółka KM Płock poinformowała o spadku ilości pasażerów korzystających z komunikacji 

publicznej w gminie Stara Biała. Problem dotyczy linii: 100, 101, 104, 105, 110. Może to 

skutkować zwiększeniem dopłaty przez Gminę na kolejny rok. 

- Mieszkańcy regularnie zgłaszają postulaty o zmianę trasy linii 104. Zostały podjęte czynności 

zmierzające do rozpoznania sprawy poprzez złożenie wniosku do Starosty o zmianę organizacji 

ruchu. Nie ma jeszcze uzgodnień dotyczących zmiany organizacji ruchu tj. lokalizacji 

przystanków na drodze powiatowej. Po otrzymaniu wszystkich uzgodnień, sprawa ponownie 

zostanie przeanalizowana przez radnych na posiedzeniach komisji. 

- 4 września rozpoczął się rok szkolny. W związku z reformą przestały formalnie funkcjonować 

zespoły szkół. Na terenie gminy Stara Biała obecnie funkcjonują 3 szkoły podstawowe i 1 

zespół szkolno-przedszkolny oraz przedszkole. Obecnie do szkół uczęszcza 1007 uczniów: do 

Starej Białej – 109, do Starych Proboszczewic – 359, do Maszewa Dużego – 411, do Wyszyny 

– 128. 

- Do końca września zostanie złożony wniosek o pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie planowanego 

deficytu w związku z budową przydomowych biologicznych oczyszczalni ścieków na terenie 

gminy Stara Biała. Ze wszystkich wniosków mieszkańców, które wpłynęły, zostały 

opracowane 102 dokumentacje. Do realizacji prawdopodobnie dojdzie we wszystkich 

przypadkach. Niestety w 38 przypadkach badania gruntu pokazały, że nie można zastosować 

przydomowych biologicznych oczyszczalni ścieków z rozsączaniem ścieków do gruntu                        

z powodu zbyt wysokiego poziomu wody gruntowej. W tych przypadkach trzeba rozsączać to 

poprzez nasyp, czyli pompować oczyszczone ścieki do góry i rozsączać ponad poziomem 

wody. Aby nie odrzucać wniosków, które ze względów niezależnych od właścicieli nie mogą 

być dotowane przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska, na 63 przydomowe 

oczyszczalnie ścieków Gmina wystąpi z wnioskiem o pożyczkę, natomiast pozostałe zostaną 

zrealizowane w ramach tego zadania z budżetu Gminy.  

- W WPF Gminy Stara Biała na lata 2017 – 2025 zostały wprowadzone zmiany tj. wydatki, 

które były przewidziane w 2017 roku dotyczące  opracowania dokumentacji projektowych dróg 

na terenie gminy Stara Biała zostały  przeniesione do budżetu na przyszły rok.  Zmiana wynikła 

z braku złożonych ofert na wykonanie zadań w ogłaszanych przetargach. Zamówienia zostały 
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zakontraktowane dopiero w trzecim przetargu. Czas wykonania zamówienia przesunął się poza 

2017 rok. 

 

Radny Mrek Moderacki:  

 Zapytał o termin zakończenia inwestycji w Mańkowie tj. budowy ul. Słowackiego. 

 Zapytał o termin odpowiedzi na złożony wniosek o przyznanie dotacji na budowę drogi 

gminnej Nowa Biała – Maszewo Duże. 

Odpowiedź Wójta: 

 Inwestycja w Mańkowie powinna być zrealizowana do końca listopada. 

 Na etapie opracowania projektu budżetu na 2018 rok powinniśmy mieć informację w tej 

sprawie. 

 

Ad. 5.  

Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych 

w okresie między sesjami. Komisja Rewizyjna spotkała się 5 września, Komisja Budżetowa 12 

września, a Komisja Polityki Społecznej 19 września. Tematyka posiedzeń była taka sama dla 

każdej komisji:                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                 

1. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2017 roku. 

2. Opracowanie wniosków do budżetu gminy na 2018 rok.  

 

Radni nie mieli pytań do przedstawionych sprawozdań wobec czego Przewodniczący Rady 

przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. 6.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że na XXIV Sesję nie przybył żaden z zaproszonych gości. 

Następnie poinformował, że w dniu 16 września w Gąbinie odbyły się X Powiatowe Zawody 

Sportowo – Pożarnicze Ochotniczych Straży Pożarnych. Drużyny Ochotniczych Straży 

Pożarnych i Młodzieżowych Ochotniczych Strazy Pożarnych rywalizowały ze sobą w dwóch 

konkurencjach: sztacheta pożarnicza i ćwiczenia bojowe. W klasyfikacji generalnej drużyn 

OSP zwyciężyła OSP z Juryszewa, drugie miejsce zajęła OSP ze Starej Białej, a trzecie miejsce 

OSP z Bądkowa Kościelnego. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu Roland Bury, na prośbę Przewodniczącego Rady 

poinformował o zajęciu przez Gminną Orkiestrę Dętą II miejsca w konkursie na najlepszą 

orkiestrę dętą Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich 2017. 

O godz. 10.40 Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach. 

O godz. 11.00 wznowiono obrady. 

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2017 – 2025. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 13 radnych. 
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Wynik głosowania:  „za” 13 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 208/XXIV/17 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stara Biała na lata 2017 – 2025 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 8. 

W tym momencie na salę obrad wróciła Radna Marianna Stawicka. 

 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 

Gminy Stara Biała na 2017 rok. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały, który, na prośbę 

Przewodniczącego Rady, omówiła Skarbnik Gminy. Następnie poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 209/XXIV/17 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2017 

rok (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Stara Biała w roku 2018. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych 

Wynik głosowania:   „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0  radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 210/XXIV/17 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na terenie Gminy Stara Biała w roku 2018 (uchwała w załączeniu do 

niniejszego protokołu). 

 

Ad. 10. 
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Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Warszawie. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 211/XXIV/17 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki                                     

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 

(uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie Gminy Stara Biała do realizacji projektu pn. „Radosne przedszkolaki w Gminie 

Stara Biała” realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Mazowieckiego na lata 2014-2020 – Oś priorytetowa X Edukacja dla rozwoju regionu działanie 

10.1.4 Edukacja przedszkolna. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 212/XXIV/17 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Stara Biała 

do realizacji projektu pn. „Radosne przedszkolaki w Gminie Stara Biała” realizowanego 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 

2014-2020 – Oś priorytetowa X Edukacja dla rozwoju regionu działanie 10.1.4 Edukacja 

przedszkolna (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 12.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru wsi Maszewo. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali w zaproszeniach załączoną informację                        

o opublikowaniu na stronie internetowej  projektów uchwał i możliwości zapoznania się z nimi.  

 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wniosków i pytań ze strony radnych nie było. 
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Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Gabriela Ferlińskiego, który pokrótce omówił 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Maszewo, które 

zostały przedstawione do uchwalenia przez Radę. 

 

Jednocześnie Pan Ferliński zgłosił poprawkę do tekstu omawianego projektu uchwały. Zwrócił 

uwagę, aby w §18 pkt 8 lit. d, użyte pojęcie „elektrowni wiatrowych” zamienić pojęciem 

„instalacji wykorzystujących energię wiatru”.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały ze zgłoszoną zmianą w §18 

pkt 8 lit. d. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 213/XXIV/17 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru wsi Maszewo (uchwała w załączeniu 

do niniejszego protokołu). 

 

 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym „Rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag 

złożonych do wyłożonego do publicznego wglądu projektu zmiany miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru wsi Nowa Biała nieuwzględnionych 

przez Wójta Gminy Stara Biała”.  

Wyjaśnił, że ww. rozstrzygnięcie składa się z  7 uwag do wyłożonego do publicznego wglądu 

projektu zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru 

wsi Nowa Biała złożone w dniach od 9 grudnia 2015 roku do 31 stycznia 2016 roku., z czego 

każda musi zostać osobno przegłosowana przez radnych o jej nieuwzględnieniu bądź 

uwzględnieniu w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Ferlińskiego, aby pokrótce omówił oraz 

przedstawił na mapie wywieszonej na ścianie sali konferencyjnej (załącznik nr 1) każdą uwagę 

w celu zobrazowania i dokładnego przedstawienia sposobu rozpatrzenia uwagi. 

 

1. Gabriel Ferliński przedstawił uwagę nr 1, dotyczącą  obszaru objętego zmianą planów. 

Omówił ustalenia projektu zmiany planów dla nieruchomości, której dotyczy uwaga oraz 

omówił sposób rozpatrzenia uwagi przez Wójta.   

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni mają pytania do złożonej uwagi. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie Uwagę Nr 1 o jej nieuwzględnienie w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.. 

Wynik głosowania:  „za” 13 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 1 radny 



9 
 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (13 

głosami „za”) nie uwzględniła Uwagi Nr 1 w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 

 

 

2. Gabriel Ferliński przedstawił uwagę nr 2, dotyczącą  obszaru objętego zmianą planów. 

Omówił ustalenia projektu zmiany planów dla nieruchomości, której dotyczy uwaga oraz 

omówił sposób rozpatrzenia uwagi przez Wójta. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni mają pytania do złożonej uwagi. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie Uwagę Nr 2 o jej nieuwzględnienie w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.  
Wynik głosowania:  „za” 13 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 1 radny 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (13 

głosami „za”) nie uwzględniła Uwagi Nr 2 w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 

 

 

3. Gabriel Ferliński przedstawił uwagę nr 3, dotyczącą  obr. Biała Nowa, dz. nr ewid. 186/1, 

186/2, 186/3, 186/4, obszaru objętego zmianą planów, w szczególności terenów 5PU oraz 3PU. 

Omówił ustalenia projektu zmiany planów dla nieruchomości, której dotyczy uwaga oraz 

omówił sposób rozpatrzenia uwagi przez Wójta. 

 Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni mają pytania do złożonej uwagi. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie Uwagę Nr 3 o jej nieuwzględnienie w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 13 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 1 radny 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (13 

głosami „za”)  nie uwzględniła Uwagi Nr 3 w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 

 

 

4. Gabriel Ferliński przedstawił uwagę nr 4, dotyczącą  obr. Biała Nowa, dz. nr ewid. 37/2, 

38/6,39, 40/6, 40/9. Omówił ustalenia projektu zmiany planów dla nieruchomości, której 

dotyczy uwaga oraz omówił sposób rozpatrzenia uwagi przez Wójta. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni mają pytania do złożonej uwagi. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie Uwagę Nr 4 o jej nieuwzględnienie w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 
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W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) nie 

uwzględniła Uwagi Nr 4 w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 

 

 

5. Gabriel Ferliński przedstawił uwagę nr 5, dotyczącą  obr. Biała Nowa, dz. nr ewid. 39. 

Omówił ustalenia projektu zmiany planów dla nieruchomości, której dotyczy uwaga oraz 

omówił sposób rozpatrzenia uwagi przez Wójta. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni mają pytania do złożonej uwagi. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie Uwagę Nr 5 o jej nieuwzględnienie w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) nie 

uwzględniła Uwagi Nr 5 w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta 

 

6. Gabriel Ferliński przedstawił uwagę nr 6, dotyczącą  obr. Biała Nowa, dz. nr ewid. 44/8, 

terenu 6MN. Omówił ustalenia projektu zmiany planów dla nieruchomości, której dotyczy 

uwaga oraz omówił sposób rozpatrzenia uwagi przez Wójta. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni mają pytania do złożonej uwagi. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie Uwagę Nr 6 o jej nieuwzględnienie w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) nie 

uwzględniła Uwagi Nr 6 w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 

 

7. Gabriel Ferliński przedstawił uwagę nr 7, dotyczącą  obr. Biała Nowa, terenów od 5PU do 

10PU. Omówił ustalenia projektu zmiany planów dla nieruchomości, której dotyczy uwaga 

oraz omówił sposób rozpatrzenia uwagi przez Wójta. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni mają pytania do złożonej uwagi. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie Uwagę Nr 7 o jej nieuwzględnienie w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 
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W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 13 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 1 radny 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (13 

głosami „za”) nie uwzględniła Uwagi Nr 7 w zakresie nieuwzględnionym przez Wójta. 

 

Ad. 14.  

Pan Gabriel Ferliński zgłosił uwagę aby w tekście projektu uchwały, za każdym razem gdy 

pojawia się  pojęcie „elektrownia wiatrowa”, zastąpić je pojęciem „instalacja wykorzystująca 

energię wiatru”. Dotyczy to: §17 pkt 8 lit. c i d, §23 ust.1 pkt 2 lit. b, §24 ust. 1 pkt 2 lit. a tiret 

drugie. 

 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru wsi Nowa Biała. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni zapoznali się projektem uchwały i poprosił o zabieranie 

głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 214/XXIV/17 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru wsi Nowa Biała (uchwała                                

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

Pan Gabriel Ferliński opuścił salę obrad. 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie nawiązania współpracy 

partnerskiej pomiędzy Gminą Stara Biała a Gminą Czarna. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że 14 sierpnia br. spotkał się z Wójtem Gminy Czarna 

i z Sekretarz Gminy Czarna. Podczas spotkania uzgodnił, że Rada Gminy Stara Biała oraz Rada 

Gminy Czarna podejmą uchwały w sprawie współdziałania, a następnie Wójtowie Gmin 

podpiszą umowę o współpracy partnerskiej. Po załatwieniu tych formalności oraz 

zabezpieczeniu pewnych środków finansowych w budżecie, będą podejmowane dalsze 

ustalenia. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił                    

o zabieranie głosu w tej sprawie. 
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Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych 

Wynik głosowania:   „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0  radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 215/XXIV/17 w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy 

Gminą Stara Biała a Gminą Czarna (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

 

Ad. 16. 

Radny Leszek Majczyna: 

 Zapytał na jakim etapie są przygotowania do budowy kanalizacji w Ludwikowie. 

 Zapytał o awarię oświetlenia ulicznego w Ludwikowie w drodze za szkołą. 

 Zgłosił problem nieodwadniającego rowu w Ludwikowie przy ostatniej posesji przy drodze 

do szkoły i poprosił o wizję lokalną. 

 Skierował zapytanie do Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Downarowicza w sprawie 

pisma z Nadleśnictwa Płock dot. wycinki drzew na terenie Brudzeńskiego Parku 

Krajoobrazowego. 

 

Radny Jan Sieradzki: 

 Poprosił o sprawdzenie stanu technicznego przepustu pod ul. Płocką. 

 Zgłosił problem stanu drogi powiatowej pomiędzy Starymi Proboszczewicami                                   

a Włoczewem – występujące dziury oraz wyrwy w asfalcie. 

 Zapytał o możliwość zebrania ziemi ze skarpy wzdłuż ul. Płockiej w celu stworzenia 

parkingu. Zasugerował, że rozwiązałoby to problem ciągłego blokowania ulicy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz: 

 Zapytał o możliwość naprawy chodnika wzdłuż ul. Spacerowej oraz kostkę wzdłuż ul. 

Wrzosowej w Brwilnie przez firmę, która obecnie wykonuje inwestycję drogowe                             

w Mańkowie. 

 

Radny Marek Krajewski 

 Zapytał, czy dokumentacja dot. modernizacji drogi wojewódzkiej 559 jest już kompletna. 

 

Odpowiedzi Wójta: 

Na pytania radnego Leszka Majczyny: 

 Problem został zgłoszony do Spółki Energa Oświetlenie. Będziemy ponownie 

interweniować aby przyspieszyć działania naprawcze.  

 Nie ma problemu aby Gmina ten rów odbudowała. Problem polega na tym, że właściciele 

posesji chcą rów zlikwidować w celu budowy budynków mieszkalnych. Rów usytuowany 

jest w większości na terenach prywatnych. 

 Gmina nie zajmuje się wycinką drzew. Są to tereny Lasów Państwowych. Prawdopodobnie 

są to zwyczajne działania w ramach gospodarki leśnej. 

 

Na pytania radnego Jana Sieradzkiego: 
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 Przepust zostanie sprawdzony wraz z całą konstrukcją odprowadzania wody na 

skrzyżowaniu ul. Płockiej i Dębowej w Starych Proboszczewicach. 

 Problem został już zgłoszony. Naprawa nawierzchni drogi powiatowej we Włoczewie jest 

w gestii Zarządu Dróg Powiatowych. 

 Przebudowa ul. Płockiej jest możliwa, przy czym wiąże się to z inwestycją tj. pozyskaniem 

terenu parafii, dodatkowo droga powinna być przebudowana do szerokości 6 m., a parkingi 

wykonane prostopadle do drogi 

 

Na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Downarowicza: 

 Zostało to już zgłoszone. Firma powinna naprawić chodnik przy ul. Spacerowej oraz 

sięgacze wzdłuż ul. Wrzosowej w Brwilnie. 

 

Na pytanie radnego Marka Krajewskiego: 

 W dniu wczorajszym były prowadzone rozmowy z MZDW dot. drogi wojewódzkiej 559. 

Brakuje oświadczenia inwestora, czyli MZDW, że przebudowane w ramach inwestycji linie 

energetyczne i teletechniczne przekaże na majątek zarządców  oraz brakuje pełnomocnictw 

dla projektanta branży sanitarnej, aby wystąpił do Starostwa Powiatowego w Płocku                        

i Urzędu Miasta o wydanie pozwoleń wodnoprawnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz na pytanie Radnego Leszka Majczyny 

wyjaśnił, że działalność w Lasach Państwowych odbywa się w oparciu o plan urządzania lasu. 

Każda czynność jest wykonywana zgodnie z operatem, który podpisuje Minister Ochrony 

Środowiska. Z racji tego, że nic w przyrodzie nie żyje wiecznie, także drzewo ma swoją 

żywotność i zaczyna być podatne na choroby. Na miejsce ściętych drzew sadzi się nowe 

drzewa. 

 

Radny Władysław Mikołajczyk: 

 Poprosił o naprawę podjazdów z kostki, które się zapadły, przy dwóch posesjach na ul. 

Klonowej w Nowych Proboszczewicach. 

 Zgłosił, że chodnik wzdłuż ul. Modrzewiowej uległ zapadnięciu z powodu źle wykonanej 

podbudowy pod kostkę. 

 

Radny Jan Sieradzki: 

 Zgłosił problem wyrw na skrzyżowaniu ul. Włoczewskiej i ul. Bielskiej w Starych 

Proboszczewicach. 

 

Radny Marek Moderacki: 

 Ponownie zgłosił prośbę mieszkańców o zamontowanie progu zwalniającego w Mańkowie 

na ul. Wspólnej. Poddał pod rozważanie, czy lepszym rozwiązaniem będzie zamontowanie 

progu czy kontrola policji. Zasugerował aby sprawa została przedyskutowana przez radnych 

na posiedzeniach komisji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy: 

 Zapytał o termin postawienia wiaty przystankowej w Białej przy ul. Kordeckiego. 

 

Prezes Spółki GK „Stara Biała” na pytanie Radnego Leszka Majczyny wyjaśnił, że 

wniosek o pożyczkę z WFOŚiGW został złożony. Aktualnie Spółka kompletuje dokumenty 

dotyczące zabezpieczenia tej pożyczki. Jeżeli wniosek zostanie pozytywnie rozpatrzony, 

jeszcze w tym roku zostanie ogłoszony przetarg na budowę.   
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Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy dot. oddania do użytku nowego budynku SUW 

w Białej odpowiedział, że trwają czynności odbiorowe SUW. Spółka niebawem się 

przeprowadzi i zmieni siedzibę.  

 

Odpowiedzi Wójta: 

Na pytanie Przewodniczącego Rady: 
 W budżecie zaproponowany został zakup 2 wiat przystankowych. Wiaty zostaną 

zamówione i zamontowane w ciągu miesiąca. 

 

Na wniosek radnego Marka Moderackiego: 

 Zamontowanie jednego progu nie rozwiąże problemu. Ulica Wspólna jest drogą 

wewnętrzną, którą jeżdżą przeważnie mieszkańcy, którzy nie stosują się do przepisów ruchu 

drogowego. Progi zwalniające powinny być montowane przy obiektach publicznych jak 

szkoła czy kościół. 

 

Radny Marek Moderacki zgodził się ze zdaniem Wójta Gminy. 

 

Rady Jan Sieradzki: 

 Poprosił o patrol policji z radarem na ul. Mickiewicza w Starych Proboszczewicach                    

w godzinach porannych oraz 16.00 – 18.00, ponieważ kierowcy urządzają tam wyścigi. 

 Zapytał, czy coś wiadomo nt. gazu ziemnego w Starych Proboszczewicach. 

 

Radna Marianna Stawicka: 

 Poprosiła o informację dotyczącą projektowania sieci wodociągowej w Bronowie – Zalesiu     

      do posesji zlokalizowanych za torami kolejowymi. 

 

Prezes Zarządu Spółki wyjaśnił, że w dalszym ciągu trwa proces projektowania tej sieci. 

 

Odpowiedź Wójta na pytanie radnego Jana Sieradzkiego: 

 Zostanie to zgłoszone do Policji. 

 PGNiG jest na etapie uzyskiwania pozwolenia na budowę. W niedługim czasie powinno 

zostać zorganizowane spotkanie z mieszkańcami w celu poinformowania o możliwościach 

podłączenia do gazu. 

 

 

Ad. 17. 

Radny Krzysztof Paradowski: 

 Podziękował Wójtowi i Dyrektorowi GOKiS za organizację Dożynek. 

 Zgłosił uwagi dotyczące zachowania dziennikarza oraz zdjęcia w artykule nt. Dożynek                   

w gminie Stara Biała. 

 Zasugerował, aby w przyszłym roku Dożynki obsługiwała inna firma cateringowa, 

ponieważ w tym roku catering okazał się niewystarczający. 

 Zaproponował, aby kolejne Dożynki zamiast w niedzielę odbywały się w sobotę. 

 

Sołtys Włoczewa Barbara Żółtowska: 

 Podziękowała za tablicę informacyjną i poprosiła o klucz do niej. 

 Ponowiła pilną prośbę zamontowania progu w świetlicy, ponieważ pojawiły się gryzonie. 

 Zapytała czy w budżecie na 2018 r. zaplanowana jest budowa drogi gminnej Włoczewo - 

Kamionki. 
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Sołtys Nowych Proboszczewic Jan Kozłowski: 

 Zgłosił potrzebę wyrównania ul. Polnej. 

 Poinformował o zgłoszeniach mieszkańców, że ul. Brzozowa jest zaniedbana. 

 Poparł wniosek do budżetu na 2018 r. radnego Sławomira Dąbrowskiego dot. budowy 

chodnika przy ul. Bielskiej oraz przy ul. Azaliowej. 

 Zgłosił potrzebę budowy kanalizacji na ul. Ułańskiej i w części ul. Bielskiej. 

 Poinformował, że mając do dyspozycji fundusz sołecki w wysokości 50 000 zł nie 

zwracałby się do radnych i Wójta z problemami dot. bieżącego utrzymania dróg, a mógłby 

w zakresie tego funduszu je rozwiązać. 

 

Odpowiedzi Wójta: 

Na pytania radnego Krzysztofa Paradowskiego: 

 Wyjaśnił, że nie mamy wpływu na to co napisze dziennikarz. To jakie zdjęcie zamieszcza 

prasa wynika z tego, że wie co przyciągnie uwagę czytelnika. 

 Catering był przyzwoity. Podczas Dożynek było więcej niż w poprzednich latach osób, 

które chciały skorzystać z cateringu, co wynikało z tego, że jedzenie było smaczne                             

i stosunkowo niedrogie. Wójt podziękował za uwagę i potraktował jako wskazówkę na 

przyszły rok. 

 Dożynki czyli Święto Plonów ma wymiar przede wszystkim dziękczynny, które rozpoczyna 

się mszą św. i odbywa zawsze w niedzielę. Reszta atrakcji jest dodatkiem, a nie sednem 

sprawy. 

 

Na pytanie sołtys Włoczewa: 

 Klucze zostaną dostarczone. 

 Sprawa progu zostanie skierowana do GOKiS-U. 

 Dyskusje nad budżetem na 2018 rok dopiero będą podejmowane przez Radę. 

 

Na wypowiedź sołtysa Nowych Proboszczewic odnośnie przeznaczenia funduszu sołeckiego 

na wyrównanie ul. Polnej, Wójt Gminy wyjaśnił, że fundusz sołecki pozwoliłby załatwić jeden 

problem z pośród wielu, z którymi zwracają się mieszkańcy. Problem polega na tym aby 

rozsądnie wybrać co jest ważniejsze. 

 

Sołtys Włoczewa Barbara Żółtowska wyraziła swoje niezadowolenie z odpowiedzi Wójta 

dot. budowy drogi gminnej Włoczewo – Kamionki. Za przykład podała drogę gminną 

Kamionki – Kowalewko, przy której również mieszka mało mieszkańców, a jest realizowaną 

inwestycją. 

 

Radny Krzysztof Paradowski wyjaśnił, że jego wcześniejsza wypowiedź nie wynikała                        

z pretensji do Wójta, a chodziło mu o to aby na przyszłość bardziej zwrócić uwagę na pewne 

rzeczy. 

 

Wójt Gminy wyjaśnił, że na pewno wszystkie uwagi i spostrzeżenia będą wzięte pod uwagę 

na przyszłość i to na co Gmina ma wpływ zostanie poprawione, jednak nie wszystko jest 

zależne od Wójta. 

Dodatkowo Wójt Gminy podziękował delegacji wsi Kowalewko za udział w Dożynkach 

Powiatowych.   
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Ad. 18. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady XXIV 

Sesji Rady Gminy Stara Biała. 

 

  

 

                                                                                    Przewodniczący Rady 

 

 

                                                                                      Wojciech Żółtowski 
 

 

Protokołowała 

Małgorzata Bornińska 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


